
Milé sestry, milí bratři,  

při nedělních bohoslužbách dne 11. 3. 2012 se bude konat Výroční Sborové shromáždění (VSS). 
Na programu je zrekapitulování uplynulého roku v našem sboru: co jsme prožili, co jsme opravi-
li, s kým jsme se setkali. Dále budeme rozhodovat o rozpočtu na tento rok, o stavebních úpra-
vách, které nás čekají. Vaše účast na VSS je důležitá. Proto Vás prosíme, abyste na shromáždě-
ní přišli.   

V následující zprávě bychom Vás chtěli seznámit s životem sboru v roce 2011.  

ZPRÁVA FARÁŘKY 

Ž 
asnu nad tím, jak rychle plyne 

čas. Jsem v tomto sboru již 4. 

(školním) rokem. Pociťuji 

vděčnost především Pánu Bohu 

za každodenní vedení, sílu a ochranu mě i 

celého našeho sboru. A pociťuji vděčnost 

Vám všem, že se spolu smíme setkávat při 

bohoslužbách, Kafárně, sborových akcích 

i návštěvách. Že si spolu povídáme, že 

spolu dokážeme pracovat a tvořit, že si 

smíme vzájemně důvěřovat. Děkuji za 

Vaši obětavou službu a za práci, děkuji za 

Vaše finanční dary sboru i za Vaše mod-

litby.  

Jsem v šumperském sboru moc ráda. Ra-

duji se z toho, co se nám povedlo, mrzí 

mě, co se mou vinou nepovedlo. Mám 

však naději, že příští dny a týdny našeho 

společenství budou dobré. Chci se  

o to snažit. Věřím, že vy také. 

 Moje práce ve sboru byla 

v loňském roce poznamenaná administrací 

sboru v Zábřehu. Zábřežský sbor aktivně 

hledá nového kazatele, zatím se to však 

nepodařilo. Do Zábřeha jezdím jednou 

měsíčně k bohoslužbám – vždy po našich 

bohoslužbách na 10. hodinu. Dále každý 

čtvrtek na biblické hodiny a jednou mě-

síčně na staršovstvo. Je to pro mě zajíma-

vá a obohacující zkušenost. – Ne však 

vždy jednoduchá, musím své síly, energii 

a čas rozdělovat mezi Vás a Zábřežské. 

Někdy mi síly docházejí a bohužel se to 

projevuje i v mé práci, soustředěnosti a 

náladě. Děkuji za Vaši trpělivost i porozu-

mění. 

Hana Chroustová 

farářka  
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 Bohoslužby se v roce 2011 v Šumperku konaly 

celkem 56 x, průměrně se jich účastní 54 lidí.  

 V KS Rýmařov se bohoslužby konají každou 

neděli, z toho vždy 4. neděli v měsíci společně s členy sboru 

Československé církve husitské. V zimním období se boho-

služby konají v zasedací místnosti v Diakonii Rýmařov, 

v letních měsících jsme v kostele ČSCH. Bohoslužby 

v Rýmařově připravují laici z Rýmařova nebo Šumperka. Já 

zde vedu bohoslužby jednou měsíčně a vysluhuji večeři 

Páně. V Rýmařově se schází průměrně 9 lidí.  

 Jednou měsíčně se scházíme k bohoslužbám 

v Hanušovicích v rodině Zatloukalových. Rodině Zatlouka-

lových tímto děkuji, že poskytují svůj dům k bohoslužbám.  

  Večeře Páně jsme slavili během roku v Šumperku 

12x, v Hanušovicích 1x, v Rýmařově  12x.  

Večeře Páně se účastní děti, které nepřijímají chléb a víno, 

ale je jim uděleno požehnání.  

 Za službu slova v uplynulém roce děkuji těmto 

hostujícím kazatelům: Lubomír Červenka, Jan Hudec, Jan 

Keller, Benjamin Kučera (student ETF), Pavel Ruml, Eva 

Urbanová (pastorační pracovnice pro mládež v MSS). 

 Čtené bohoslužby v Šumperku a v Rýmařově 

připravovali a vedli: J. Bednár, J. Doubrava, V. Gregar, Z. 

Sedláčková, M. Sléhová, V. Stanzel, L. Špániková. Děkuje-

me za jejich obětavou službu a svědomité přípravy.  

 V doprovodu při bohoslužbách se pravidelně 

střídají: b. J. Doubrava, s. M. Doubravová, E. Maláčová, V. 

Nedbalová, b. J. Pospíšil. V Rýmařově doprovází b. J. Bed-

nár, příležitostně V. Stanzel. Děkujeme všem za doprovod i 

za pečlivé přípravy.  

Na pohřebních shromážděních doprovázela hrou na varhany 

s. V. Nedbalová. Jí patří za její službu velký dík. 

 V úterý se scházíme k Biblické hodině. Je to setká-

ní, kde pracujeme s biblí. Pokoušíme se rozumět jejímu 

obsahu a zvěsti. Probíráme 12 malých proroků, což jsou 

jedny z nejstarších biblických textů. Při jejich četbě, výkladu 

a rozhovorech jsme zjistili, jak moc jsou tyto texty i dnes 

stále pravdivé a aktuální.  

Stránka 2 

VÝROČNÍ ZPRÁVA ZA ROK 2011  

BOHOSLUŽBY 

 Ve FS ČCE Šumperk a jeho dvou kazatelských stanicích (Hanušovice a 

Rýmařov) je evidováno 422 členů. Úbytek oproti loňskému roku je výrazný. To 

proto, že jsme se v roce 2011 pustili do revize sborové kartotéky. Celou akci 

vede b. Jan Doubrava, kterému za jeho úsilí a pečlivost děkujeme. Obcházeli 

jsme ty členy sboru, kteří se dlouhou dobu neúčastní sborového života, o kterých 

nemáme žádné zprávy, nevídáme je na shromáždění, neplatí salár. Zatím jsme 

zjistili, že během uplynulých let se 14 členů odstěhovalo a 18 členů zemřelo a 

mělo civilní pohřeb. Celkem 12 lidí zažádalo o vystoupení z církve.  

• Pokřtěni: Daniel Mendonca, Viktor Hlocký, Petra Němečková  

• Oddáni: Filip Stoklas a Jana Zatloukalová, František Sedlačík a Veronika 
Vavrušová, Jakub Jirgl a Margareta Změlíková, Vladimír Jaške a Karin 
Klotzmannová, Viktor Ševšík a Eva Iliadisová, Rostislav Hezký a Milada 
Chodurová  

• Církevní pohřeb měli:  Milan Pagáč, Františka Totušková, Helena Tábor-
ská, Ludmila Poláchová, Marie Jirglová, Helena Boxanová, Miroslav Bro-
keš, Jan Sláma 

STATISTIKY SBORU 
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ZPRÁVA KURÁTORKY: NOVÉ STARŠOVSTVO  

 V době konání VSS – 11. 3. 2012 končí 1. rok 

z šestiletého funkčního období staršovstva, které bylo řádně 

zvoleno při loňském VSS 26. 2. 2011. Stávajícími členy 

staršovstva jsou tito bratři a sestry: Daněk Radek, Doubra-

va Jan, Fajtlová Ladislava,  Gregar Vladimír, Harmuth 

Pavel, Koutecký Jindřich, Maláčová Ester, Nedbalová 

Vanda, Němečková Jana, Sléhová Marie, Stoklasová 

Jana, Veberová Jana. Náhradníky  jsou: Jirgl Jakub, Pa-

gáč Pavel, Raška Pavel starší. 

První schůze nového staršovstva se konala 1. 3. 2011, bylo 

to zasedání hlavně volební, byla jsem zvolena kurátorkou 

tohoto sboru, místokurátorem byl zvolen Jan Doubrava. 

 V neděli 3. 4. jsme za přítomnosti seniora Morav-

skoslezského seniorátu, Lubomíra Červenky, složili slib 

staršovstva.  Poté šli všichni bývalí i noví členové na společ-

ný oběd do restaurace Opera.  

 Nemohu se nevrátit do doby o něco více než před 

rokem, kdy mi byla nabídnuta kandidatura na post kurátorky 

sboru. Opravdu se mi lehce podlomila kolena, ale po zváže-

ní jsem ji přijala, neboť pokud ta nabídka přišla, asi k tomu 

byl důvod. Přijala jsem ji zejména proto, že jsem věřila, že 

spolupráce s ostatními presbytery a se sestrou farářkou Han-

kou Chroustovou bude výborná, že všichni budeme vedeni 

pevnou rukou „shora“ a budeme spolupracovat pro dobro 

tohoto sboru. 

 „Má-li kdo z vás nedostatek moudrosti, ať prosí 

Boha, který dává všem bez výhrad a bez výčitek, a bude mu 

dána. Nechť však prosí s důvěrou a nic nepochybuje.“ (Jk 1, 

5-6). A tak prosím s důvěrou, abych dokázala v této své roli 

obstát. 

 Dle Řádů ČCE je působnost staršovstva definována 

v článku 24-26. Scházíme se pravidelně každé 1. úterý 

v měsíci v presbyterně na faře, červnové zasedání bylo 

„výjezdní“, konalo se již podruhé v Diakonii Rýmařov, 

 V Rýmařově se k BH scházíme jednou za měsíc, 

buď u Bednárů, nebo u b. Jiřího Strakoše. Jmenovaným 

děkujeme za poskytnutí přístřeší, za občerstvení a za příjem-

ně strávený čas nad biblí. 

 Pastorační návštěvy vykonávám nepravidelně a 

neeviduji jejich počet. Bylo jich možná méně než 

v uplynulých letech. Tato skutečnost mě mrzí, ale částečně 

je to dáno také administrací Zábřehu. Navštěvuji obyvatele 

Domova důchodců v Šumperku a Domova odpočinku ve 

stáří v Diakonii Sobotín. V obou zařízeních vedu 1x měsíčně 

pobožnost.  

Mimosborové aktivity  

 Jsem členkou Celocírkevního odboru pro mládež a 

Poradního odboru pro vzdělávání laiků v MSS. 

V Seniorátním odboru pro mládež jsem svou činnost ukonči-

la. Loni jsem se podílela na organizaci Seniorátních dní pro 

mládež v Zábřehu, letního kempu pro mládež s názvem Pod 

jednou střechou ve Strmilově a Sjezdu (nejen) evangelické 

mládeže v Jihlavě. Do těchto aktivit dávám svůj čas i ener-

gii, někdy kvůli nim chybím ve sboru. Ale vnímám tuto 

činnost jako důležitou, prospěšnou a především mě velice 

baví.   

 V průběhu roku se 1x měsíčně účastním Pastorál-

ních konferencí MSS. V březnu jsem absolvovala kurz 

celoživotního vzdělávání pro kazatele v Bělči a v září Kurz 

pro kazatele v Daňkovicích. 

 Na pozvání s. Lýdie Špánikové jsem 3x přednáše-

la na Střední odborné škole zemědělské v Šumperku 

v hodině Českého jazyka pro první ročníky. Přednáška se 

týkala bible, jejího vzniku a původu, obsahu, literárních 

žánrů, překladů, tradice a inspirace. Byla jsem moc hezky 

přijata nejen učitelkami ale i paní ředitelkou školy. Za 

možnost přednášet studentům jsem moc ráda a ráda v ní 

budu pokračovat.  

 

Hana Chroustová 

farářka 
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 Ve sboru přibylo dětí – v náboženství i v nedělní 

škole. Máme z toho radost a děkujeme Pánu Bohu. Děkuje-

me ale také Vám rodičům, že své děti do sboru vodíte a po-

síláte. A děkujeme Vám členům sboru, že děti ve společen-

ství pěkně přijímáte.  

 Povedlo se nám opravit a nově vybavit klubovnu. 

Sbor na tento účel dostal dar ve výši 50.000 korun od nej-

menovaného člena sboru. Za tyto peníze jsme nakoupili 

nový nábytek, koberec, stolní hry, tabuli, katechetické po-

můcky a vymalovali jsme. Klubovna je moc pěkná a je ra-

dost se v ní scházet.  

 Pravidelně se setkávám s dětmi v pátek ve 14 hodin 

THEOFIL ANEB PRÁCE S DĚTMI A KONFIRMANDY 

v měsíci srpnu 2011 se staršovstvo nesešlo. 

Na schůzích projednáváme aktuální sborové záležitosti, plá-

nujeme opravy, řešíme hospodářské záležitosti, plánujeme 

sborové akce, vyhlašování sbírek, sestavujeme plán bohoslu-

žeb, varhanní doprovody, služby presbyterů při bohosluž-

bách. 

 Úkolů skutečně není málo, každý přispíváme pro 

společné dílo dle svých možností a schopností.  

 

 Nechci se pouštět do nějakého hodnocení, ale snad 

mohu říci, že jsme dobrý pracovní tým, můžeme na sebe 

vzájemně spoléhat a snad jsme pro naši sestru farářku dosta-

tečnou oporou v její nelehké práci. A snad se nám také za ten 

rok mnohé podařilo. Vzpomenu alespoň nákup nových židlí 

do sálu fary – v září jsme vyhlásili účelovou sbírku a 18. 12. 

při Kafárně jsme již seděli na nových židlích! Děkuji za vaši 

obětavost. A děkuji 

b. Jindrovi koutecké-

mu, že se o celou 

věc dobře postaral.  

 Od počátku 

roku probíhaly práce 

na opravě hodin 

na věži kostela. Dne 

4. 9. jsme společně 

uvedli opravené ho-

diny do chodu při 

vydařených slav-

nostních bohosluž-

bách. Přítomni byli 

nejen šikovní hodináři, ale také pan Petr Suchomel, místosta-

rosta města Šumperka.  

 Děkuji především Bohu, za to, že jsme živý sbor, že 

se můžeme pravidelně scházet, podnikat společné akce, vítat 

milé hosty. Sbor ovšem nejsou jen presbyteři a sestra farářka, 

ale všichni ostatní členové, kteří se zapojují do sborového 

života, navštěvují pravidelně bohoslužby, pomáhají při zajiš-

ťování sborových akcí, přispívají do sborových sbírek. Děku-

ji vám všem a prosím, abyste ve svých aktivitách nepolevo-

vali. Myslíme také na ty, kteří tu s námi nejsou, ať už ze 

zdravotních důvodů, či nějak na cestu mezi nás pozapomněli. 

 Nám všem přeji do dalšího roku mnoho krásných 

společných zážitků, ať Bůh žehná našemu snažení. 

 

Marie Sléhová 

kurátorka 
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NEDĚLNÍ ŠKOLA 

 Od začátku školního roku míváme dvě nedělky: 

pro starší děti a pro ty mladší. Jsme šťastni, že každým ro-

kem dětí přibývá, a že jsme museli, tedy měli tu radost, začít 

děti rozdělovat. Pokud přijde dětí málo nebo některý 

z učitelů nemůže, je nedělka pouze jedna. Do nedělní školy 

přichází každou neděli v průměru 8 dětí (před Vánocemi až 

kolem 15). Ve vedení se střídají tito učitelé: sestry Kristýna 

Lipenská, Ester Maláčová Jana Maláčová, Petra Němečko-

vá, Vladimíra Skývová, (příležitostně Tereza Veberová) a 

bratři Miloslav Ducho a Petr Maláč. 

 Program nedělní školy je následující: zpěv, modlit-

ba, učení veršíku, „symbolická“ sbírka, vyprávění biblické-

ho příběhu, a na závěr opět modlitba s modlitbou Páně. Le-

tošní školní rok probíráme Starý zákon, začali jsme naroze-

ním Mojžíše.  

 Opět jsme se s dětmi podíleli na přípravě vánoční-

ho programu na 4. adventní neděli . V programu a vánoční 

hře s názvem Patero pokušení od Petry Macháčkové účinko-

valo: 15 dětí, 5 konfirmandů, 13 mládežníků a 6 dalších 

zájemců. Věřím, že jste si vánoční hru užili tak jako my její 

nacvičování i představení. Odpoledne jsme pak jeli jako 

tradičně do sobotínské Diakonie potěšit tamější obyvatele 

krátkým programem. Byli jsme na všech třech budovách. 

 Nadále pokračujeme v sobotních akcích, kterých 

se zúčastňuje čím dál více dětí. V loňském roce proběhly – 

v únoru bobovačka, v březnu karneval, v červnu opět víken-

dový pobyt na Senince. Tématem Seninky byly: Misijní 

cesty apoštola Pavla. Na konci školního roku a na začátku 

nového školního roku proběhla Grilovací party pro všechny 

generace, v listopadu Drakiáda a v prosinci Adventní tvoře-

ní pro všechny generace. Adventní tvoření bylo již podruhé 

a zúčastnilo se jej kolem 50 lidí. Přišlo poměrně dost lidí „z 

venku“. To je výborné.  

 Chci vyjádřit vděčnost všem učitelům nedělní ško-

k náboženství. Loni jsme probírali starozákonní příběhy. V 

září jsme se pustili do Lukášova evangelia. Lukáš věnoval 

evangelium Theofilovi. Toto jméno znamená v překladu 

Bohumil. My všichni jsme „Bohumilové“, tedy jsme Bohu 

milí. Proto mezi nás Bůh poslal Ježíše Krista a proto se my 

skrze příběhy smíme s Kristem setkávat ve svém životě.  

 Průběh bývá tento: zpěv, modlitba, kolečko o tom, 

jak se kdo máme, vyprávění a akce navazující na vyprávění: 

diskuze, kreslení, tvoření, přehrání příběhu, hra atd; modlit-

ba Páně.  

 Dětí chodí na náboženství průměrně 8 a bývá živo. 

Starší děti nad 13 let se připravují na slavnost konfirmace. 

Jsou to: Dominik Daněk, Benjamin Lipenský, Pavel Pagáč 

ml., Lydie Špániková a Václav Šumbera. Konfirmační pří-

prava se koná každý pátek v 15 hodin. Konfirmandi se také 

2x účastnili seniorátního setkání konfirmandů 

v Blahutovicích. Slavnost konfirmace se uskuteční v neděli 

24. června 2012.  

 Rodinné bohoslužby s kázáním pro děti se usku-

tečnily 5x. Tématem bylo: Ezau a Jákob, Ježíšův vjezd do 

Jeruzaléma, Prorok Ezechiel, Rút, Dvanáctiletý Ježíš v chrá-

mě. Na přípravách těchto bohoslužeb se děti, konfirmandi i 

mládež aktivně podílí - čtením z Bible, přípravou modliteb, 

hudebním doprovodem. Bohoslužby bývají hojně navštěvo-

vány.  

 Již tradičně se konal průvod dětí při slavnosti Dí-

kůvzdání (23. 10.). Stůl Páně byl ozdoben plody Země: 

ovocem a zeleninou, ale také jedním prázdným košíkem – 

tím, do kterého v neděli vybíráme peníze. Proč byl prázdný? 

Protože jej máme my naplnit. K vděčnosti totiž patří také 

štědrost. 

Hana Chroustová 

farářka 
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 Rádi vzpomínáme na čas strávený dohromady 

s našimi holandskými přáteli ve dnech 2. - 6. června 2011. 

Tento ročník byl velmi významný. Jelo nás velmi málo a 

mluvili jsme o tom, zda partnerství neukončit z důvodu 

slabého zájmu z naší strany. Avšak v průběhu společně 

stráveného víkendu, vzájemných rozhovorů 

s Maarssenskými a po krásných bohoslužbách jsme se pře-

svědčili, že partnerství má smysl. Byla by škoda je ukončit.    

 Přednáška o dějinách církevní hudby byla skuteč-

ně zajímavá, možná i proto, že hudba a zpěv jsou důležité 

aspekty vyjádření naší víry. A dozvědět se něco o genezi a 

pramenech toho, co tu dnes máme, nebylo vůbec špatné. 

Jako velmi podařený nápad shledáváme prohlídku tropic-

kých zahrad a jejich „holandských Benátek“. Vidět, jak se 

pěstují orchideje a kolem poletující motýli, byl skutečně 

zážitek. Programová náplň protkaná jejich pohostinností a 

v neposlední řadě kázání „naší dvojky“ Berta a Hany byly 

předpoklady pro skutečně vydařenou „Exchange 2011“. 

 Aby si náš sbor připomněl, co se vlastně během 

našeho posledního setkání dělo, připravujeme na neděli 18. 

3. 2012 besedu s promítáním fotek při Kafárně. 

 V roce 2013 budeme Holanďany hostit u nás. 

Těšíme se na setkání.  

 

Jakub Jirgl 

koordinátor partnerství 

PARTNERSKÝ SBOR V MAARSSENU  

Středisko oslaví letos v květnu 20 let své činnos-

ti , stále pod vedením paní ředitelky Ing. Hany Řezáčové. 

Paní Hana Řezáčová je nejdéle pracující vedoucí střediska 

v celé Diakonii. Je také členkou čtyřčlenné správní rady 

Diakonie ČCE, jejímž předsedou je pan David Šourek.  

 Středisko Sobotín má 140 míst pro obyvatele a 12 

míst pro klienty z Domu na půl cesty, a to 6 ve zvláštní bu-

dově v Sobotíně Štětínově a 6 na odloučeném pracovišti 

v Jeseníku. Středisko Diakonie Travná bylo zrušeno, budo-

vu se podařilo prodat občanskému sdružení Ester. Z výtěžku 

prodeje byly zaplaceny dluhy střediska Travná. Středisko 

Sobotín zabezpečuje také službu v domě s pečovatelskou 

službou ve Velkých Losinách. 

 Hlavní snahou Diakonie je zajistit obyvatelům 

nejen jejich materiální potřeby, ale co nejvíce jim zprostřed-

kovat pocit domova. Tedy: co nejvíce poznat celý jejich 

životní příběh a navazovat na vzpomínky z mládí. 

K osvojení nových metod práce personálu proběhlo rozsáh-

lé školení podle metodiky prof. Böhma. Středisku se podaři-

lo zajistit si účast v česko- švýcarském projektu „Naše cesta 

ke klientovi – naše cesta k člověku“. V rámci tohoto projek-

tu dojde i k přebudování interiérů na II. budově, které bude 

financovat převážně švýcarská strana. Středisku se podařilo 

provést výměnu oken v přízemí I. budovy a v Domě na půl 

cesty. Okna dodala firma Aktos.  

 Sestra farářka navštěvuje Sobotín 1x týdně a zamě-

řuje se převážně na osobní pastorační rozhovory, 1x měsíč-

ně pobožnost spolu s členy sboru. Členové sboru jezdí do 

Sobotína každý čtvrtek. Dopravu zajišťuje Petr Maláč mlad-

ší. Scházíme se s obyvateli II. budovy ke společnému zpívá-

ní. Další zájemci z řad sboru jsou zváni. 

 

Vanda Nedbalová, předsedkyně dozorčí rady  

Diakonie Sobotín 

DIAKONIE  

ly, také všem, kteří se do práce s dětmi zapojují (ať už pro-

gramem či pečením buchet). Věřím, že tato práce je velice 

prospěšná. Celý náš sbor prosím o modlitby za naše děti, a 

také za nás, učitele nedělní školy. Věřím, že nám Pán Bůh 

bude žehnat i v následujícím roce.  

Ester Maláčová, učitelka NŠ 
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Kromě akcí zmíněných v jiných zprávách předkládáme ještě 

tento stručný výčet 

 

2. 4.  Sborové odpoledne – ekologické tvoření pro děti v rámci 

 Dne země. 

Promítání fotek a přednáška o Novém  Zélandu – Iva 

 Dvořáková 

22. 4. Velký pátek  - po bohoslužbě společné promítání filmu 

 Ježíš v Montrealu 

22. 5. Návštěva 6 bratří a sester z Polska z Klodzka: společné 

bohoslužby, expozici o čarodějnických procesech 

v Geschaderově domě, společný oběd v Diakonii Sobo-

tín, procházka parkem ve Velkých Losinách 

28. 5.  Společná oslava kulatých narozenin sestry farářky 

18. 6.  Seniorátní den v Šumperku 

1. – 3. 8. Motorkáři z Evangmotoklubu  

28. - 30. 10.  Sborový výlet do partnerského sboru  

  v Domažlicích 

Koncerty: 

17. 4. Květná neděle – varhanní koncert p. Karla Hinera  

18. 9.  Varhanní matiné po bohoslužbách – koncert p. Ruth 

 Forsbach  

12.11.    Koncert Motýlů v našem kostele 

4. 12.     Druhý adventní koncert, výtěžek na Diakonii Sobotín. 

 Nejsem si jistý, jestli se ještě můžeme nazývat mlá-

deží. Náš věkový průměr se pohybuje okolo 25 let, a proto 

bychom se pomalu mohli začít řadit do kategorie třicátníků. 

Vyšší věk kopírují také naše setkání, která jsou méně for-

mální, témata, která řešíme, už jsou také jiná a někdy jsou 

naše setkání doprovázena dětským křikem (což pro mládež-

nická setkání rozhodně typické není). 

 Naše běžné páteční setkání (ke kterému se sejdeme 

a sjedeme z různých směrů přibližně mezi 17:30 a 18:00) 

vypadá asi následovně. První účastníci přichází většinou 

ještě před časem oficiálního začátku, dávají vařit vodu na 

čaj a chystají drobné (a dobré) občerstvení. Dostáváme se ke 

vzájemným rozhovorům, sdílení našich běžných radostí i 

starostí a náš počet se postupně zvyšuje až k počtu 7-10 lidí. 

Při rozhovorech často ztrácíme pojem o čase, který v naší 

nově opravené klubovně rychle ubíhá a často s nějakým 

organizovaným programem začínáme až po drahné chvíli. 

Po společném zpěvu (nejčastěji písní ze zpěvníku Svítá) se 

dostáváme k programu, v jehož přípravě jsme se 

v uplynulém roce střídali a témata jsme si volili podle osob-

ních preferencí a čerpali jsme z různých zdrojů (křesťanská 

tematická literatura, soubory zamyšlení, zajímavé články 

z internetu,…). Po programu máme čas společných modliteb 

a většinou pak ještě pokračujeme v družném hovoru nebo si 

občas zahrajeme nějakou společenskou hru. 

 Mladší část mládeže se kromě pravidelných setkání 

mládeže zúčastnila také setkání seniorátních. Jde především 

o akce Kudy Komenský nechodil (v březnu), Seniorátní dny 

mládeže (v květnu) a největší akci, Letní seniorátní týden 

(na konci srpna). Dalšími společnými akcemi, které nás roz-

víjejí po všech stránkách, jsou pravidelná setkání na Travné 

(4x ročně) nebo celocírkevní Sjezd (nejen) evangelické mlá-

deže. Mimochodem, ten zavítá v tomto roce poprvé i do 

Šumperka! 

 Tato mimosborová setkání jsou pro nás často vel-

kým povzbuzením, kdy se můžeme potkat s mladými křes-

ťany z dalších sborů a můžeme skrze ně také růst ve své 

víře. Zároveň však narušují náš pravidelný chod mládeží, 

který se tak, zvlášť v některých obdobích během roku, stává 

velmi nepravidelným. K nepravidelným aktivitám, už na 

půdě našeho sboru, jsou pak „párty“ různého typu 

(palačinková party, suši party atd. těchto  párty se zúčastňují 

i mladí lidé, kteří běžně na mládež nechodí. Z jejich přítom-

nosti v našem společenství máme vždy velkou radost. 

 Jsme velmi rádi, že jako mládež nefungujeme jen 

samostatně a nezávisle na sboru, ale můžeme být do jeho 

aktivit zapojeni. Například občasným doprovodem při ne-

dělních bohoslužbách nebo už pravidelným vánočním vy-

Šumperk  

MLÁDEŽ 

AKCE, VÝLETY, NÁVŠTĚVY 



Farní sbor Českobratrské 
církve evangelické 
v Šumperku  
 
Revoluční 8, 787 01 Šumperk 

Tel: 583 213 710; 737 681 009 

 

Email: sumperk@evangnet.cz 

 

Webové stránky: 

www.sumperk.evangnet.cz 

FS ČCE Šumperk 

Zprávu vypracovali:  

Hana Chroustová  farářka 
Marie Sléhová   kurátorka 
Vanda Nedbalová  předsedkyně Dozorčí rady  
   Diakonie Sobotín 
Ester Maláčová   učitelka NŠ 
Jakub Jirgl  koordinátor partnerství  
Tomáš Koutecký  aktivní mládežník 
Jana Koutecká  účetní 
Jana Stoklasová  revizorka účtů 
Miloslav Ducho   grafická úprava 

Děkujeme s. farářce, s. kurátorce, všem presbyterům a presbyterkám za 

jejich práci ve staršovstvu, ochotu ke službě a dobrou týmovou práci.  

Děkujeme naší pokladní s. Vandě Nedbalové, a naší účetní s. Janě Koutec-

ké a ekonomce Janě Stoklasové za dobrou správu sborových financí.   

Za kostelnické práce, údržbu farních budov a farní zahrady děkujeme b. 

Miroslavu Drozdovi a jeho přítelkyni Evě Krobotové. 

Dále děkujeme s. Libušce Lacinové za starost o tiskoviny, s. Evě Doubra-

vové za třídění a zakládání sborové pošty, s. Janě Harmuthové za koordi-

naci Kafárny a s. Kristýně Lipenské za vedení sborové kroniky.   

 Nejvíce nás zatěžují provozní náklady energie ve 

výši 156 434,- Kč, také příspěvek na orgány církve 86 895,- 

Kč a ostatní služby na bezproblémový chod sboru: telekomu-

nikace, běžná údržba, cestovné, pojištění budovy, bankovní 

poplatky. To dělá dohromady 87 472,- Kč. Tyto celkové 

náklady se nám v roce 2011 podařilo pokrýt sborovými sbír-

kami ve výši 121 165,- Kč, dále saláry ve výši 210 570,- Kč 

a dary sboru ve výši  65 184. 

 Z účelového daru 50 000,- Kč se vybavuje klubovna 

na faře pro děti a mládež, již se nakoupilo za 36 876,- Kč. 

Z daru od města Šumperk ve výši 20 000,- se opravily hodi-

ny na věži. Na nové židle do sálu fary se vybralo 78 050,- 

Kč, při čemž pořízení židlí přišlo na 59 201,- Kč. Zbytek 

peněžní hotovosti 18 849,- se dá do rozpočtu na rok 2012 na 

nákup lina na chodbu fary a presbyterny.  

 

Salár zaplatilo a dar poskytlo celkem 136 sester a bratří. 

Průměrná výše saláru či daru činí 1659,- Kč na osobu.  

Všem plátcům saláru a dárcům děkujeme.  

 

Jana Koutecká, Jana Stoklasová 

HOSPODAŘENÍ 

stoupením. Máme radost, že se nám v loňském roce podaři-

lo připravit vánoční program, na kterém se podílela mládež 

společně s konfirmandy i dětmi dohromady. Dává nám to 

také naději na to, že v našem sboru vyrůstají noví mládežní-

ci. Víme, že to není samozřejmost a jsme za to Pánu Bohu 

moc vděční. Zároveň vás, jako sbor, prosíme o modlitby za 

mladé lidi v tomto sboru, protože právě oni jsou jeho bu-

doucností.  

Tomáš Koutecký  

aktivní mládežník 


